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PROTOKÓŁ NR IX/2024 

z Sesji Rady Gminy Bełchatów z dnia 26 listopada 2024 r. o godz. 1000 

- sala konferencyjna Urzędu Gminy Bełchatów. 

Ad pkt 1. 

Otwarcie posiedzenia, przywitanie, stwierdzenie kworum. 

 

Otwarcia obrad IX Sesji Rady Gminy Bełchatów IX kadencji dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Bełchatów Rafał Furczyński, który zgodnie ze statutem Gminy przewodniczył 

obradom. Powitał serdecznie wszystkich Radnych, władze gminy, oświadczył, iż zgodnie z 

listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 Radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. 

 

                     Załącznik nr 1 – lista obecności radnych 

         Załącznik nr 2 – lista obecności gości 

1. Otwarcie posiedzenia, przywitanie, stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie protokołu nr VIII/2024. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na 

terenie Gminy Bełchatów. 

4. Rozparzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2025 rok. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku leśnego na 2025 rok. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 

podatku od nieruchomości. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

do gminnego zasobu nieruchomości położonej w obrębie 16 Księży Młyn, gmina 

Bełchatów. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

do gminnego zasobu nieruchomości, położonej w obrębie 35 Wola Mikorska – Zalesna, 

gmina Bełchatów. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

do gminnego zasobu nieruchomości, położonej w obrębie 13 Kałduny, gmina 

Bełchatów. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

do gminnego zasobu nieruchomości, położonej w obrębie Kałduny, gm. Bełchatów. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej w obrębie 13 Kałduny, stanowiącej własność Gminy Bełchatów. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej w obrębie 13 Kałduny, stanowiącej własność Gminy Bełchatów. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Bełchatów a Miastem Bełchatów. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Bełchatów a Gminą Kluki. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej wniesienia przez 

Gminę Bełchatów wkładu pieniężnego do Przedsiębiorstwa Komunikacji, Transportu i 

Usług Komunalnych Gminy Bełchatów Sp. z o.o. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXII/660/2024 Rady 

Gminy Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Kluki. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Nr LXXII/662/2024 Rady Gminy 

Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Drużbice. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Nr LXXII/663/2024 Rady Gminy 

Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Zelów. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Powiat Bełchatowski. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „ Programu współpracy Gminy 

Bełchatów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 

ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2023 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2025 rok”. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy 

Bełchatów na lata 2023-2030”. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVI/351/2022 Rady 

Gminy Bełchatów z dnia 23 lutego 2022 roku w sprawie wysokości i zasad ustalania 

oraz rozliczania dotacji celowej, w tym kategorie dzieci, na które przyznawana jest 

dotacja dla podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Bełchatów. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
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Gminy Bełchatów. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie Gminy 

Bełchatów na rok 2024. 

25. Informacja w zakresie złożonych do Przewodniczącego Rady Gminy Bełchatów i Wójta 

Gminy Bełchatów oświadczeń majątkowych. 

26. Informacja Wójta Gminy o działalności między sesjami. 

27. Rozpatrzenie pism, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie między sesjami. 

28. Sprawy różne. 

29. Zakończenie obrad. 

 

Załącznik nr 3 – zawiadomienie 

o terminie sesji wraz z  

proponowanym porządkiem obrad. 

 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: 
(01:05 w nagraniu wideo)  

Na dzisiejszej sesji gościmy uczniów VI Liceum Ogólnokształcącego im. Zbigniewa Herberta 

w Bełchatowie wraz z Panią Wicedyrektor, jeżeli Państwo pozwolą zajmie nam chwilę czasu. 

Nie widzę głosów sprzeciwu, zatem proszę Panią Wicedyrektor o kilka słów.  

Pani Wicedyrektor Joanna Prasol: Z okazji 100-lecia urodzin Zbigniewa Herberta, patrona 

naszej szkoły zapraszam do przyłączenia się do IV edycji ogólnopolskiej akcji społecznej pn. 

Podaruj wiersz, organizowanej prze Fundację im. Zbigniewa Herberta na 100 rocznicę 

urodzin poety. Chcąc uczcić ten wyjątkowy rok, każdy uczeń naszej szkoły przepisał 1 wiersz 

Zbigniewa Herberta, aby poezja naszego patrona trafiła do jak największego grona 

odbiorców. Mamy nadzieje, że ta akcja i przyniesione przez uczniów wiersze, staną się okazją 

do wspólnej refleksji nad nieprzemijającymi wartościami, o których pisał Zbigniew Herbert. 

Niech odwaga, uczciwość, wierność wyznawanym ideałom, pamięć o historii, towarzyszą 

nam na co dzień  w naszej nauce, pracy oraz działalności na rzecz dobra wspólnego.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? 

 

Wójt Konrad Koc:  

(6:26 w nagraniu wideo) 

Pan Wójt podziękował pani Wicedyrektor oraz uczniom VI Liceum Ogólnokształcącego im 

Zbigniewa Herberta w Bełchatowie za przybycie i przedstawienie organizowanej akcji.  

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Dziękuje. Czy mają Państwo uwagi do porządku obrad? 

Wójt Konrad Koc:  

(08:40 w nagraniu wideo)  
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Pan Wójt wniósł o zdjęcie z porządku obrad pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości położonej w 

obrębie 16 Księży Młyn, gmina Bełchatów. 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma więcej uwag. Poddaję pod głosowanie wniosek 

Pana Wójta.  

 

Głosowano w sprawie: Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 7 - czas 
głosowania: 26 listopada 2024, godz. 10:16 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Wniosek Pana Wójta został przyjęty. Porządek obrad po 

zmianach prezentuje się następująco: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przywitanie, stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie protokołu nr VIII/2024. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na 

terenie Gminy Bełchatów. 

4. Rozparzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2025 rok. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku leśnego na 2025 rok. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 

podatku od nieruchomości. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

do gminnego zasobu nieruchomości, położonej w obrębie 35 Wola Mikorska – 

Zalesna, gmina Bełchatów. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

do gminnego zasobu nieruchomości, położonej w obrębie 13 Kałduny, gmina 

Bełchatów. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

do gminnego zasobu nieruchomości, położonej w obrębie Kałduny, gm. Bełchatów. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości położonej w obrębie 13 Kałduny, stanowiącej własność Gminy 

Bełchatów. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości położonej w obrębie 13 Kałduny, stanowiącej własność Gminy 

Bełchatów. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Bełchatów a Miastem Bełchatów. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Bełchatów a Gminą Kluki. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej wniesienia 

przez Gminę Bełchatów wkładu pieniężnego do Przedsiębiorstwa Komunikacji, 

Transportu i Usług Komunalnych Gminy Bełchatów Sp. z o.o. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXII/660/2024 Rady 

Gminy Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Kluki. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Nr LXXII/662/2024 Rady Gminy 

Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Drużbice. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Nr LXXII/663/2024 Rady Gminy 

Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Zelów. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Powiat Bełchatowski. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „ Programu współpracy Gminy 

Bełchatów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 

3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2023 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2025 rok”. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy 

Bełchatów na lata 2023-2030”. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVI/351/2022 

Rady Gminy Bełchatów z dnia 23 lutego 2022 roku w sprawie wysokości i zasad 

ustalania oraz rozliczania dotacji celowej, w tym kategorie dzieci, na które 

przyznawana jest dotacja dla podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy 

Bełchatów. 
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22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bełchatów. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie Gminy 

Bełchatów na rok 2024. 

24. Informacja w zakresie złożonych do Przewodniczącego Rady Gminy Bełchatów i 

Wójta Gminy Bełchatów oświadczeń majątkowych. 

25. Informacja Wójta Gminy o działalności między sesjami. 

26. Rozpatrzenie pism, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie między sesjami. 

27. Sprawy różne. 

28. Zakończenie obrad. 

 

Ad pkt 2. 

(11:43 w nagraniu wideo) 

Przyjęcie protokołu nr VIII/2024. 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Przy braku uwag do protokołu, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu nr VIII/2024. - czas głosowania: 26 
listopada 2024, godz. 10:17 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Protokół został przyjęty. 

Ad pkt 3. 

(11:28 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie 

Gminy Bełchatów. 

Uchwała nr IX/69/2024 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonał Kierownik Ewa Smuga-Olczyk 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 
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Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Bełchatów. - 
czas głosowania: 26 listopada 2024, godz. 10:19 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
  
Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 4. 

(14:17 w nagraniu wideo) 

Rozparzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 

jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2025 rok. 

Uchwała nr IX/70/2024 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Kierownik Ewa Smuga-Olczyk 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusję. 

Radny Paweł Lesiak: Radny zgłosił wniosek formalny o zmianę treści uchwały § 1               

w miejsce proponowanej stawki w uchwale przedłożonej Radnym, iż zmniejsza się z kwoty 

86,34 zł do kwoty 67,64 zł na kwotę obecnie obowiązującą, czyli 61,48 zł za decytonę, 

ponieważ dla mieszkańca ta obniżka oznacza tak naprawdę 10% podwyżkę. Stawka 

maksymalna wskazana przez rząd jest niższa, niż stawka maksymalna wskazywana w roku 

ubiegłym, zatem powodów do zastosowania wyższej stawki końcowej, ostateczniej, którą 

będzie płacił mieszkaniec moim zdaniem nie ma. 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o zajęcie stanowiska Pani Mecenas. 

Parda Prawny Dobrawa Sadulak: Z uwagi na to, że jest to wniosek formalny, więc co do 

zasady powinien być on przegłosowany, natomiast jest on tak daleko idący w swoich 

skutkach, że wpływa na całą wartość merytoryczną uchwały. W przedstawionym projekcie 

uchwały mamy uzasadnienie dotyczące skutków finansowych, natomiast wniosek formalny, 

który w chwili obecnej został zgłoszony i tak bardzo ingeruje w treść uchwały takiego 

uzasadnienia co do skutków finansowych nie posiada, zatem jest on obarczony pewnym 

brakiem w tym zakresie. Uważam, że wniosek formalny Radnego Pawła Lesiaka powinien 

być poddany pod głosowanie. Nie wiem jednak, czy Pani Skarbnik byłaby w stanie, w tym 

momencie określić skutki finansowe.  
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Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusje na temat wniosku formalnego 

Radnego Pawła Lesiaka. 

Radny Paweł Lesiak: Zaznaczył, że skutek finansowy można bardzo łatwo policzyć, bo 

mowa jest o 10% wzroście, więc do kwot przedstawionych jako skutek negatywny 

proponowanej obecnie obniżki należy zwiększyć podane kwoty o 10% i otrzymamy skutek 

negatywny pozostawia stawki w stanie bieżącym.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: We wniosku formalnym otrzymaliśmy informację, że 

stawka maksymalna jest proponowana przez Państwo. Podatek jest kształtowany od wartości 

żyta i jest co roku automatycznie się reguluje w zależności od cen skupu podawany przez 

Prezesa GUS, czyli nie są to proponowane maksymalne stawki przez Państwo tylko 

automatycznie dostosowane. Trzy lata temu, pierwszy raz taka uchwała, zaproponowana 

przez Radną została podjęta. W momencie kiedy ceny zboża poszły bardzo w górę i ta 

obniżka była ważna, w tej chwili wydaje mi się, że powoli wracamy do normalności, do 

dostosowania tego podatku do aktualnych cen żyta.  

Radna Grażyna Kałużna: Zasugerowała, żeby cena skupu żyta pozostała na takim samym 

poziomie. Uważa, że podnosząc podatek niestety, ale uderzymy w rolników, naszych 

mieszkańców, gdzie tak naprawdę dochód gminy jest bardzo duży. W takiej sytuacji 

powinniśmy ludziom pomóc zostawiając ceny na takim poziomie jakie były dotychczas.  

Radna Monika Sadura: Zauważyła, że stawka maksymalna w roku 2024 wynosiła 89,63 zł, 

w roku 2025 stawka ta jest obniżona do kwoty 86,34 zł. Natomiast my chcemy tą stawkę 

podwyższyć. Poprosiła, aby wziąć pod uwagę rolników, koszty życia oraz o przemyślenie        

i zagłosowanie przeciwko przedstawionym projekcie uchwały.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Pani Kierownik, proponujemy w projekcie uchwały 

obniżyć kwotę podatku rolnego z kwoty 89,36 zł, na 86,34 zł? Zatem Pani Radna 

nieprecyzyjnie się wyraziła? 

Radny Paweł Lesiak: Zakomunikował, że Pan Przewodniczący źle zrozumiał jego 

wypowiedź, ponieważ mówił na początku, iż nie to, że nasza proponowana stawka jest 

maksymalną stawką Rządową, tylko, że my poniekąd obniżamy stawkę maksymalną, którą 

proponuje Rząd, natomiast nasza stawka w porównaniu do roku ubiegłego oznacza wzrost do 

stawki, którą obniżaliśmy w zeszłym roku. Realnie zostajemy przy 10% wzroście podatku 

rolnego.   

Odpowiedzi udzieliła Kierownik Ewa Smuga-Olczyk 
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Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 

głosowania wniosku formalnego Radnego Pawła Lesiaka. Proszę Pana Radnego o 

przedstawienie brzmienia wniosku. 

Radny Paweł Lesiak: Wniosek formalny w sprawie zmiany w § 1, projektu uchwały w 

sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku 

rolnego na 2025 rok otrzymałby brzmienie: obniża się cenę skupu żyta określoną w 

komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 2024 roku w 

sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów, będącej podstawą do ustalenia 

podatku rolnego na rok podatkowy 2025 z kwoty 86,34 zł., za jedną decytonę do kwoty 61,48 

zł., za jedną decytonę. Pozostałe zapisy uchwały zostałyby bez zmian. Dziękuję. 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Poddaje pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: Wniosek formalny Radnego Pawła Lesiaka - czas 
głosowania: 26 listopada 2024, godz. 10:36 

Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (PRZECIW), Feliks Frączkowski (PRZECIW), Rafał Furczyński (PRZECIW), Ewa Gębarowska 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Renata Jabłońska (PRZECIW), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ), Piotr Kotas (PRZECIW), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Magdalena 
Rzepecka (PRZECIW), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (PRZECIW), Janusz Werecki (PRZECIW), 
Mariusz  Wolak (PRZECIW) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Wniosek formalny Radnego Pawła Lesiaka nie został 

przyjęty. Nie ma więcej głosów, przechodzimy do głosowania w sprawie obniżenia średniej 

ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2025 rok. 

Głosowano w sprawie: Rozparzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia 
średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku 
rolnego na 2025 rok. - czas głosowania: 26 listopada 2024, godz. 10:37 

Wyniki głosowania: 
ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (PRZECIW), Ilona  Kołodziej (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak 
(PRZECIW), Bogusława Maziarz (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (PRZECIW), 
Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak (ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 5. 

(32:06 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku leśnego na 2025 rok. 

Uchwała nr IX/71/2024 
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Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Kierownik Ewa Smuga-Olczyk 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusję.  

Radny Paweł Lesiak: Zakomunikował, iż kolejny raz ministerstwo zastosowało dużo niższą 

stawkę za drewno niż w roku poprzednim, natomiast w  projekcie uchwały widzimy, że 

pomimo tego, że stawka  maksymalna proponowana przez Rząd jest dużo niższa, to i tak my 

swoją stawkę w porównaniu do roku poprzedniego również o 10% zamierzamy podnieść. 

Radny zgłosił wniosek formalny, aby w § 1 stawkę proponowaną, do której będzie obniżana, 

zachować na poziomie tegorocznym i wtedy § 1 otrzymałby brzmienie: obniża się średnią 

cenę sprzedaży drewna określoną  w komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z 

dnia 18 października 2024 w sprawie średniej ceny sprzedaży drewna obliczonej według 

średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze 3 kwartały 2024 roku z kwoty 

277,35 zł., za 1m3, do kwoty nieproponowanej 233,50 zł., za 1m3, natomiast do kwoty 212,26 

zł., za 1m3 przyjmowanej jako podstawę do obliczenia podatku leśnego na obszarze Gminy 

Bełchatów na 2025 rok. Skoro stawki maksymalne proponowane przez Prezesa tanieją, to też 

powinniśmy pójść na rękę mieszkańcom, żeby również oni odczuli w swoich portfelach trend 

obniżania cen. Jeśli chodzi o skutek do budżetu, to podobnie jak w przypadku podatku 

rolnego, mówimy o 10% wzroście, więc przy 57 000,00 zł., nie trudno obliczyć , że jest to 

znikomy skutek dla budżetu, natomiast dla portfela przeciętnego Kowalskiego stanowi 

poważne wyzwanie.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania w sprawie wniosku Radnego Pawła Lesiaka. Proszę Pana Radnego jeszcze raz o 

przedstawienie brzmienia wniosku. 

Radny Paweł Lesiak: Wniosek formalny w sprawie zmiany w § 1, projektu uchwały w 

sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku 

leśnego na 2025 rok otrzymałby brzmienie: Obniża się średnią cenę sprzedaży drewna określoną  

w komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 2024            

w sprawie średniej ceny sprzedaży drewna obliczonej według średniej ceny drewna uzyskanej 

przez nadleśnictwa za pierwsze 3 kwartały 2024 roku z kwoty 277,35 zł., za 1m3, do kwoty do 

kwoty 212,26 zł., za 1m3 przyjmowanej jako podstawę do obliczenia podatku leśnego na 

obszarze Gminy Bełchatów na 2025 rok. Pozostałe zapisy uchwały nie ulegałyby zmianie. 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Poddaje pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: Wniosek formalny Radnego Pawła Lesiaka - czas 
głosowania: 26 listopada 2024, godz. 10:44 

Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (PRZECIW), Feliks Frączkowski (PRZECIW), Rafał Furczyński (PRZECIW), Ewa Gębarowska 
(PRZECIW), Renata Jabłońska (PRZECIW), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Piotr 
Kotas (PRZECIW), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (PRZECIW), Magdalena Rzepecka (PRZECIW), 
Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (PRZECIW), Janusz Werecki (PRZECIW), Mariusz  Wolak (PRZECIW) 
  
Przewodniczący Rafał Furczyński: Wniosek formalny Radnego Pawła Lesiaka nie został 

podjęty.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? 

Radna Grażyna Kałużna: Poinformowała, że dokonaliśmy podwyżki podatku rolnego i 

leśnego przy dochodach budżetowych 196 000,00 zł., zyskaliśmy niewielką sumę, a tym 

samym uderzyliśmy w naszych mieszkańców, rolników. Radna uważa, że jeżeli nie obniżamy 

podatków, to przynajmniej powinniśmy zostać na poziomie takim jak dotychczas.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Na Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego oraz 

Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług była opiniowana przedmiotowa uchwała. Proszę 

Przewodniczącą Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego o przedstawienie opinii do  

projektu uchwały 

Radna Renata Jabłońska: Poinformowała, że projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej 

ceny sprzedaży drewna przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku leśnego na 2025 rok 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Programu Gospodarczego przy 3 

głosach za i 2 wstrzymujących się. 

Radny Damian Boruński: Poinformował, że projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej 

ceny sprzedaży drewna przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku leśnego na 2025 rok 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Rolnictwa, Handlu i Usług przy 3 głosach za 

i 2 wstrzymujących się. 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku leśnego na 2025 rok. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia 
średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej jako podstawa obliczenia 
podatku leśnego na 2025 rok. - czas głosowania: 26 listopada 2024, godz. 10:48 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (PRZECIW), Ilona  Kołodziej (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak 
(PRZECIW), Bogusława Maziarz (ZA), Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (PRZECIW), Artur 
Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak (ZA) 
  
Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 6. 

(43:27 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

nieruchomości. 

Uchwała nr IX/72/2024 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Kierownik Ewa Smuga-Olczyk 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusję. 

Radny Paweł Lesiak: Radny również w przypadku podatków od nieruchomości złożył 

wniosek formalny, który miałby utrzymać stawki podatkowe na obecnie obowiązującym 

poziomie. Proponowane stawki od gruntów związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej bez względu na sposób  zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków 

zamiast 1,15 zł., za 1m2 powierzchni proponowanej w projekcie uchwały, utrzymać stawkę 

obowiązującą dotychczas, czyli 0,96 zł., za 1 m2, pozostałych nieruchomości, w  tych zajętych 

na  prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego, przez Organizację 

Pożytku Publicznego z proponowanej obecnie stawki 0,36 zł., za 1m2 powierzchni na 0,33 zł., 

za 1m2 obowiązującej obecnie. Podobnie w przypadku budynków mieszkalnych zamiast 

proponowanej stawki 0,80 zł za 1m2, powierzchni użytkowej na 0,73zł., za 1m2 

obowiązujących obecni. Związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz 

budynków mieszkalnych i ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej z 

proponowanych 29,94 zł., za 1m2 na 24,95 zł., za 1m2. W przypadku pozostałych 

podwyższonych stawek, konieczności radykalnych zmian nie widać. Radny uzasadnił swoją 

propozycję wniosku formalnego w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

nieruchomości, przypominając o posiedzeniu poprzedniej kadencji, na której pomimo 

przejęcia granic i terenów Gminy Kleszczów oraz ogromnego zastrzyku gotówki do budżetu 

Gminy Bełchatów, podwyższenie podatków, wyniosło od gruntów pozostałych 10%, od 

budynków mieszkalnych 8%, natomiast od gruntów pod działalność gospodarczą i od 

budynków mieszkalnych pod działalność gospodarczą po 12%. Zakomunikował, że gdy chce 

się sięgać po pieniądze innych ludzi,  powinno się również dać coś od siebie. Przytoczył 

wypowiedź Radnej Grażyny Kałużny, która wspomniała o podwyższeniu diet. Po niespełna 
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pół roku jesteśmy na etapie próby znaczącego podniesienia podatków dla mieszkańców o 

10%, natomiast dla osób posiadających działalność gospodarczą o 20% , nie są to małe 

korekty, a ogromny wzrost. Według Radnego, intencją Radnych opcji rządzącej jest chęć 

pozyskania kolejnych ogromnych środków od Elektrowni Bełchatów. Wspomniał o 

ogromnym budżecie jakim dysponujemy, który plasuje nas w czołówce najbogatszych gmin 

na terenie województwa łódzkiego i gdy tych pieniędzy zaczyna nam brakować, to za wszelką 

cenę staramy się ściągnąć ich jak najwięcej. Zaznaczył, że takich działaniem uderzamy w 

naszych mieszkańców, którzy są narażeni na ciągłe wzrosty różnych opłat, więc dla nich 10% 

podwyżki podatków każdego rodzaju będzie ogromnym wyzwaniem. Uderzamy również w 

przedsiębiorców i dla przeciętnej osoby prowadzącej działalność gospodarczą na terenie 

naszej gminy wzrost będzie bardzo odczuwalny. Wspomniał, że takie działania będą niosły za 

sobą negatywne skutki w kwestii tworzenia stref przemysłowych, ponieważ aby pozyskać 

inwestorów trzeba będzie zastosować ulgi bądź zwolnienia z podatków, które na terenie 

naszej gminy będą cyklicznie wzrastać. Przytoczył słowa Pana Wójta, które wybrzmiały w 

pierwszej kadencji, iż nie dopuszczalne są tego typu podwyżki podatków.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Prosiłbym, aby Pan Radny przeszedł do konkluzji 

wypowiedzi. W wielu wypowiedzianych słowach jest Pan nieprecyzyjny. 

Radny Paweł Lesiak: Podsumowując, Radny zakomunikował, iż jeśli chcemy sięgać po 

jakiekolwiek pieniądze mieszkańców, to najpierw zacznijmy powinniśmy zacząć racjonalną 

politykę wydatkowania środków publicznych. Zaznaczył, abyśmy zaczęli oszczędzać tam, 

gdzie tych oszczędności można dokonać, jako przykład podał organizację dożynek gminnych, 

które wyniosły ponad 500 000,00 zł., zwiększania zatrudnienia w Urzędzie Gminy oraz 

niektóre wydatki bieżące, które są niepotrzebne. Radny podtrzymał swój wniosek formalny za 

obniżeniem stawek podatku, do poziomu stawek, które obowiązywały dotychczas. 

Radna Grażyna Kałużna: Zapytała, czy projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

rocznych stawek podatku od nieruchomości był konsultowany z Radą Przedsiębiorców i czy 

zostały przedstawione jakieś uwagi. 

Radny Paweł Lesiak: Zapytał z czego wynika, że Społeczna Rada Przedsiębiorców nie 

zajęła stanowiska w tak ważnej i istotnej sprawie. 

Odpowiedzi udzielił Wójt Konrad Koc. 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania w sprawie wniosku Radnego Pawła Lesiaka, który został przytoczony we 

wcześniejszej wypowiedzi. 
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Głosowano w sprawie: Wniosek formalny Radnego Pawła Lesiaka - czas 

głosowania: 26 listopada 2024, godz. 11:08 

Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (PRZECIW), Feliks Frączkowski (PRZECIW), Rafał Furczyński (PRZECIW), Ewa Gębarowska 
(PRZECIW), Renata Jabłońska (PRZECIW), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Piotr 
Kotas (PRZECIW), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (PRZECIW), Magdalena Rzepecka (PRZECIW), 
Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (PRZECIW), Janusz Werecki (PRZECIW), Mariusz  Wolak (PRZECIW) 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Wniosek formalny Radnego Pawła Lesiaka nie został 

podjęty.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? 

Wójt Gminy Konrad Koc odniósł się do wniosku formalnego Radnego Pawła Lesiaka. 

(1:03:15 w nagraniu wideo) 

Radny Paweł Lesiak: Radny odniósł się do wypowiedzi Pana Wójta, podtrzymując swoją 

opinię odnoszącą się do przedsiębiorców. W kontekście przyszłości Gminy nie możemy 

zapominać, że Ci przedsiębiorcy wypracowują nam dochód, nam bezpośrednio w postaci 

podatków od nieruchomości, ale również pośrednio, zatrudniając mieszkańców. Podziękował 

Panu Wójtowi za wypowiedź, która według Radnego jest zbieżna od tego co mówi od dawna, 

mianowicie mówiąc o potrzebach. Stwierdził, iż Pan Wójt ujął potrzeby najbardziej 

interesujące mieszkańców, potrzeby życiowe. Zaznaczył, że problem nie polega na braku 

pieniędzy, ale na tym jak układamy priorytety. Wspomniał o inwestycjach, które nie są 

kończone ze względu na niesprawiedliwe traktowanie, jak również o brakujących na nie 

środkach z powodu braku ułożonego planu inwestycji strategicznych. Gdyby mogli podjąć 

decyzję jako Rada, a nigdy takiej możliwości nie było, jakie inwestycje są najpilniejsze do 

wykonania i gdyby prawidłowo zostały weryfikowane potrzeby mieszkańców, to budżet 

byłby prawidłowo wydatkowany.  

Wójt Gminy Konrad Koc odniósł się do wypowiedzi Radnego Pawła Lesiaka.  

(1:40:52 w nagraniu wideo) 

Radny Paweł Lesiak: Radny wyjaśnił, iż według niego na początku powinno się dokonać 

inwestycji szkolnych, związanych również z zapleczem sportowym i zweryfikować faktyczne 

zapotrzebowanie na tego typu obiekty.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Jako Radny już drugą kadencję uczestniczę, w życiu 

Gminy i nie trudno zauważyć, że wszystko drożeje. Jak corocznie Ministerstwo Finansów 

określa górne stawki podatku, a my jako Gmina ostatniego podniesienia podatków 

dokonaliśmy w 2021 roku. W materiałach jakie otrzymałem od Pani Skarbnik, porównujące 
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nasze podatki na tle gmin sąsiadujących, podatek proponowany przez nas, dotyczący 

przedsiębiorców jest jednym z najniższych. Wprowadzając korektę tego podatku nie ustalamy 

stawek maksymalnych, jesteśmy na średniej obecnie obowiązujących podatków. Dochody z 

korekty tych stawek w moim odczuciu są potrzebne, po to aby nasza gmina dla dobra naszych 

mieszkańców, nadal się rozwijała. Obciążenia finansowe dla gminy mocno się zwiększyły w 

wyniku wzrostu najniższej krajowej, podwyżki cen energii, co powoduje wzrost kosztów 

utrzymania infrastruktury, czyli wodociągów, kanalizacji, oświetlenia, naprawy dróg, czy 

finansowania usług komunalnych, oczywiście wspomagamy w tym mieszkańców i z tego co 

wiem nie bilansuje nam się to do końca. Uruchomiliśmy transport publiczny, zwiększamy dla 

mieszkańców możliwości dzieląc trasy, podpisując umowę z gminą sąsiadującą, miastem, tak 

aby mieszkańcy mieli lepszą ofertę korzystania z tego transportu i niestety to też wiąże się z 

większymi kosztami. Dla mnie te pieniądze potrzebne są na stworzenie warunków dla 

przedsiębiorców, czyli dla stref przemysłowych, czyli pozyskanie gruntów, uzbrojenie ich. Za  

8 lat zaczyna się proces wygaszania bloków energetycznych, za kilkanaście lat 

prawdopodobnie nie będziemy już mieć źródła finansowania. Potrzebne nam są nowe miejsca 

pracy, nowi inwestorzy, z których będziemy mogli na porównywalnym poziomie zaspakajać 

potrzeby mieszkańców. Poprawa bezpieczeństwa, czyli ciągłe inwestycje w infrastrukturę 

drogową, ale również w OSP. Pojawia nam się dotacja dla szpitala, dla mnie też jest to 

poprawa bezpieczeństwa. Korekta ta nie winduje na poziomie gmin ościennych w górę ona po 

prostu uśrednia podstawy opodatkowania, tak by mieszkańcy i przedsiębiorcy nie odczuli 

nagłej różnicy. 

Radna Grażyna Kałużna: Odniosła się do budżetu, który nie jest mały i w związku z tym 

powinniśmy zarządzać nim w sposób racjonalny, nie rozdawać pieniędzy na prawo i lewo, 

tylko zastanowić się nad inwestycjami. Uważa, że na początku należałoby zainwestować w 

drogi, infrastrukturę, niektóre inwestycje są po prostu nieprzemyślane.   

Radny Paweł Lesiak: Odnosząc się do wypowiedzi Pana Przewodniczącego mówiącego, że 

uśredniamy ceny podatków, wskazał tabele, które otrzymali, z których wynika, że stawa 

podatku dla przedsiębiorców od budynków proponowana w projekcie nie jest żadnym 

uśrednieniem, a będzie wśród innych gmin najwyższa. Nie brakuje pieniędzy na inwestycje, 

tylko brakuje pomysłu na rozbicie strategiczne inwestycji na wagę zadań jakie powinny być 

realizowane. Gdyby było mniej polityki, a więcej racjonalizmu nie byłoby problemu z 

realizacją najbardziej żywotnych inwestycji.  

Wiceprzewodniczący Piotr Kotas: Odniósł się do poprzednika Pana Wójta, który podczas 

swojej kadencji podniósł stawki podatkowe o 300%. Uważa, że stawki podatkowe powinny 
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rosnąć corocznie, ale bardzo delikatnie, aby mieszkańcy nie doznali takiego szoku jak w 

tamtym okresie. Odnosząc się również do wypowiedzi Radnego Lesiaka mówiącego, że 

gmina się nie dzieli, przywołał sytuację dzieci ze szkół średnich naszej gminy, które aby 

dojechać do szkoły w mieście muszą za bilet miesięczny zapłacić ok 100 zł., czyli w skali 

roku to koszt 1 200,00 zł., odliczając wakacje 1 000,00 zł., natomiast wzrost podatku o 10% 

w moim przypadku, gdzie płaciłem w zeszłym roku 400 zł., to po zmianie stawek ten koszt 

wyniesie 440 zł rocznie.  

Radny Paweł Lesiak: Poinformował, że zna wiele przypadków dzieci, które niestety, z 

takiego rozkładu jazdy gminnych autobusów nie korzystają, muszą kupować bilety w PKS, 

więc poprosił aby nie generalizować, ponieważ nie wszystkie dzieci mają zajęcia w godzinach 

porannych i nie wszystkie mogą dotrzeć, taka sama sytuacja jest przy powrotach. 

Radna Renata Jabłońska: Zakomunikowała, że nie chciałaby mierzyć się z dylematem, 

którą ze szkół będą musieli zlikwidować, albo której nie remontować, ponieważ na subwencji 

na oświatę, na przyszły rok brakuje 18 000,000,00 zł. Mówią o rocznym wzroście podatku od 

wszystkich mieszkańców w 2025 roku na poziomie 363 965,00 zł., przy budżecie, który na 

dzisiejszej sesji dochodów bieżących ma 161 000,000,00 zł., to podatki stanowić będą 0,022 

tego dochodu. Zapytała, czy nasi mieszkańcy odczują tą różnicę. Z ust Pana Wójta padło już 

ile dajemy naszym mieszkańcom, zatem chciałaby poprosić Panią Kierownik Ewę Smugę-

Olczyk, żeby przedstawiła Radnym przykłady, jakie koszty podatku, poniosą osoby 

prowadzące działalność gospodarczą. Poinformowała, że jest jej przykro, iż Radny Paweł 

Lesiak stawia ich w opcji „skubiących”, takie słowa padły z Radnego ust co najmniej 4 razy. 

Radna powiedziała, że nie skubią, tylko próbują znaleźć racjonalne rozwiązanie, a 

największym zagrożeniem jest to, że jako gmina będziemy bierni w podnoszeniu podatków i 

będziemy je utrzymywać cały czas na niskim poziomie, a poza nami najniższe podatki w 

2024 roku miała gmina Kluki, wszystkie pozostałe ościenne były wyższe, to doprowadzimy 

do sytuacji, w której będziemy otrzymywać coraz mniej pieniędzy, tego Radna wolałaby 

uniknąć.  

Radny Paweł Lesiak:  Ponownie wspomniał, że po podwyżce podatek za budynki na 

działalność gospodarczą będą najwyższe wśród wszystkich gmin.   

Odpowiedzi udzieliła Kierownik Ewa Smuga-Olczyk oraz Wójt Konrad Koc. 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia 
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wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości. - czas głosowania: 26 
listopada 2024, godz. 12:18 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (PRZECIW), Ilona  Kołodziej (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak 
(PRZECIW), Bogusława Maziarz (ZA), Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (PRZECIW), Artur 
Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak (ZA) 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 7. 

(21:13:23 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości do 

gminnego zasobu nieruchomości, położonej w obrębie 35 Wola Mikorska – Zalesna, gmina 

Bełchatów. 

Uchwała nr IX/73/2024 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Z-ca Kierownika Katarzyna Rośniak 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusje. 

Radna Monika Sadura: Zapytała jakie jest przeznaczenie tej działki. 

Odpowiedzi udzieliła Z-ca Kierownika Katarzyna Rośniak 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości, 
położonej w obrębie 35 Wola Mikorska – Zalesna, gmina Bełchatów. - czas 
głosowania: 26 listopada 2024, godz. 12:21 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 8. 

(2:16:33 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości do 

gminnego zasobu nieruchomości, położonej w obrębie 13 Kałduny, gmina Bełchatów. 
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Uchwała nr IX/74/2024 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Z-ca Kierownika Katarzyna Rośniak 

 Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusję. 

Radna Monika Sadura: Prosiła o dokładne wskazanie nieruchomości nabywanej do 

gminnego zasobu.  

Odpowiedzi udzieliła  Z-ca Kierownika Katarzyna Rośniak 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości, 
położonej w obrębie 13 Kałduny, gmina Bełchatów. - czas głosowania: 26 
listopada 2024, godz. 12:24 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 9. 

(2:19:24 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości do 

gminnego zasobu nieruchomości, położonej w obrębie Kałduny, gm. Bełchatów. 

 

Uchwała nr IX/75/2024 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Z-ca Kierownika Katarzyna Rośniak oraz Pan Wójt Konrad Koc 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusję. 

Radna Grażyna Kałużna: Zapytała o działki zaznaczone na mapie w kolorze białym, czy 

należą do osób fizycznych, czy do gminy oraz czy budynki, które widnieją na mapie są 

budynkami mieszkalnymi. 
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Radny Paweł Lesiak: Zapytał jakie są plany dotyczące tego terenu. Zwrócił się o udzielenie 

5 minut przerwy na przedyskutowanie informacji, które usłyszeli. 

Radna Renata Jabłońska: Poinformowała, że mapa, którą Radni mieli okazję zobaczyć jest 

wynikiem jej pracy, przygotowania się do posiedzenia sesji. Na tej mapie kolorem 

pomarańczowym jest zaznaczony miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, który na 

tym terenie już istnieje od 2018 roku. W związku z tym istnieje już tam strefa przemysłowa. 

Zaznaczyła, że jest to dobry pomysł, aby próbować nabyć te tereny, które są przystosowane 

do strefy przemysłowej.  

Odpowiedzi udzieliła Z-ca Kierownika Katarzyna Rośniak oraz Pan Wójt Konrad Koc. 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości, 
położonej w obrębie Kałduny, gm. Bełchatów. - czas głosowania: 26 listopada 
2024, godz. 12:42 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (BRAK GŁOSU), 
Renata Jabłońska (ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), 
Bogusława Maziarz (ZA), Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz 
Werecki (ZA), Mariusz  Wolak (ZA) 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 10. 

(2:30:15 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej w obrębie 13 Kałduny, stanowiącej własność Gminy Bełchatów. 

 

Uchwała nr IX/76/2024 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Z-ca Kierownika Katarzyna Rośniak  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w obrębie 13 Kałduny, 
stanowiącej własność Gminy Bełchatów. - czas głosowania: 26 listopada 2024, 
godz. 12:44 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
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Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (BRAK GŁOSU), 
Renata Jabłońska (ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), 
Bogusława Maziarz (ZA), Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz 
Werecki (ZA), Mariusz  Wolak (ZA) 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 11. 

(2:32:01 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej w obrębie 13 Kałduny, stanowiącej własność Gminy Bełchatów. 

 

Uchwała nr IX/77/2024 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Z-ca Kierownika Katarzyna Rośniak  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w obrębie 13 Kałduny, 
stanowiącej własność Gminy Bełchatów. - czas głosowania: 26 listopada 2024, 
godz. 12:45 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 12. 

(2:23:27 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Bełchatów a Miastem Bełchatów. 

Uchwała nr IX/78/2024 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Kierownik Alicja Chlaściak 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Bełchatów 
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a Miastem Bełchatów. - czas głosowania: 26 listopada 2024, godz. 13:28 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
  
Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 13. 

(2:37:28 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Bełchatów a Gminą Kluki. 

Uchwała nr IX/79/2024 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Kierownik Alicja Chlaściak 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Bełchatów 
a Gminą Kluki. - czas głosowania: 26 listopada 2024, godz. 13:30 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 14. 

(2:38:48 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej wniesienia przez 

Gminę Bełchatów wkładu pieniężnego do Przedsiębiorstwa Komunikacji, Transportu i 

Usług Komunalnych Gminy Bełchatów Sp. z o.o. 

Uchwała nr IX/80/2024 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Kierownik Alicja Chlaściak 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 
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Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
opinii dotyczącej wniesienia przez Gminę Bełchatów wkładu pieniężnego do 
Przedsiębiorstwa Komunikacji, Transportu i Usług Komunalnych Gminy 
Bełchatów Sp. z o.o. - czas głosowania: 26 listopada 2024, godz. 13:32 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 15. 

(2:40:41 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXII/660/2024 Rady Gminy 

Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Kluki. 

Uchwała nr IX/81/2024 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusje. 

Radny Paweł Lesiak: Zaproponował, aby uchwały o pomocy dla jednostek samorządu 

terytorialnego nie były omawiane szczegółowo jeśli są przygotowane zgodnie ze złożonymi 

wnioskami, tylko żeby przejść od razu do głosowania. 

Radna Renata Jabłońska: Poinformowała, że wszystkie projekty uchwał dotyczące pomocy 

finansowej dla jednostek samorządowych były omawiane na Komisji Budżetu i Programu 

Gospodarczego oraz zostały pozytywnie zaopiniowane. 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Przychylam się do prośby Radnego Pawła Lesiaka. Nie 

ma więcej głosów w dyskusji, przystępujemy do głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr LXXII/660/2024 Rady Gminy Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – 
Gmina Kluki. - czas głosowania: 26 listopada 2024, godz. 13:37 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
  
Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 
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Ad pkt 16. 

(2:45:21 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Nr LXXII/662/2024 Rady Gminy 

Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Drużbice. 

Uchwała nr IX/82/2024 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Nr 
LXXII/662/2024 Rady Gminy Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Gmina 
Drużbice. - czas głosowania: 26 listopada 2024, godz. 13:38 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
  
Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 17. 

(2:46:08 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Nr LXXII/663/2024 Rady Gminy 

Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Zelów. 

Uchwała nr IX/83/2024 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Nr 
LXXII/663/2024 Rady Gminy Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Gmina 
Zelów. - czas głosowania: 26 listopada 2024, godz. 13:38 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
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(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
  
Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 18. 

(2:46:50 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Powiat Bełchatowski. 

Uchwała nr IX/84/2024 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę Panią Przewodniczącą Komisji Budżetu i 

Programu Gospodarczego o przedstawienie opinii w sprawie przedmiotowej uchwały, która 

była procedowana, podczas posiedzenia Komisji. 

Radna Renata Jabłońska: Poinformowała, iż przedmiotowy projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Programu Gospodarczego. 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

 Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Powiat 
Bełchatowski. - czas głosowania: 26 listopada 2024, godz. 13:41 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 19. 

(2:49:15 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „ Programu współpracy Gminy 

Bełchatów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2023 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2025 rok”. 

Uchwała nr IX/85/2024 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 
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Wprowadzenia dokonała Inspektor Paulina Berent 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę Panią Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury, Sporu i Spraw Socjalnych o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowej uchwały, która była procedowana, podczas posiedzenia Komisji. 

Radna Magdalena Rzepecka: Poinformowała, iż przedmiotowy projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sporu i Spraw 

Socjalnych. 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „ 
Programu współpracy Gminy Bełchatów z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2023 r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 rok”. - czas 
głosowania: 26 listopada 2024, godz. 13:44 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
  
Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 20. 

(2:52:37 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Bełchatów 

na lata 2023-2030”. 

Uchwała nr IX/86/2024 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Z-ca Kierownika Anna Rutkowska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
„Strategii Rozwoju Gminy Bełchatów na lata 2023-2030”. - czas głosowania: 26 
listopada 2024, godz. 13:47 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
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Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 21. 

(2:55:12 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVI/351/2022 Rady 

Gminy Bełchatów z dnia 23 lutego 2022 roku w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz 

rozliczania dotacji celowej, w tym kategorie dzieci, na które przyznawana jest dotacja dla 

podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Bełchatów. 

Uchwała nr IX/87/2024 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Kierownik Anna Więcławek 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę Panią Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury, Sporu i Spraw Socjalnych o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowej uchwały, która była procedowana, podczas posiedzenia komisji. 

Radna Magdalena Rzepecka: Poinformowała, iż przedmiotowy projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sporu i Spraw 

Socjalnych przy 4 głosach za przy i 1 wstrzymującym.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusje 

Radny Paweł Lesiak: Zapytał ile dzieci uczęszcza do żłobka i jaki dla budżetu w skali roku 

jest koszt przedmiotowej dotacji. Uważa, że nic nie szkodzi na przeszkodzie, abyśmy 

utrzymali dotowanie żłobka, aby mógł świadczyć dodatkowe usługi na rzecz tych dzieci. 

Radna Renata Jabłońska: Zapytała jak na chwile obecna przedstawiają się opłaty za jedno 

dziecko w żłobku. 

Odpowiedzi udzieliła Kierownik Anna Więcławek 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały Nr XLVI/351/2022 Rady Gminy Bełchatów z dnia 23 lutego 2022 roku w 
sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej, w tym 
kategorie dzieci, na które przyznawana jest dotacja dla podmiotów 
prowadzących żłobki na terenie Gminy Bełchatów. - czas głosowania: 26 
listopada 2024, godz. 13:56 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Ilona  Kołodziej (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Piotr Kotas (ZA), Paweł  
Lesiak (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Bogusława Maziarz (ZA), Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak (ZA) 
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Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 22. 

(3:04:53 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bełchatów. 

Uchwała nr IX/88/2024 

Ad pkt 23. 

(3:04:53 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie Gminy Bełchatów 

na rok 2024. 

Uchwała nr IX/89/2024 

Punkt 22 i 23 zostały omówione współnie 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Otwieram dyskusje 

Radna Monika Sadura: Poprosiła o więcej informacji w sprawie zmiany w WPF na zadaniu: 

Budowa kanalizacji sanitarnej w Ławach. Radna zapytała z czego wynikają wpływy z 

odsetek w kwocie 7 000,00 zł., w załączniku nr 1 do budżetu w dziale 600 rozdział 60004 

§9020. Poprosiła o informację z czego wynikają wpływy z tytułu kar na kwotę 8 400,00 zł.,   

w rozdziale 600 dziale 6095 §0950. Zapytała z czego wynikają wpływy z różnych dochodów, 

zwiększenie o kwotę 8 374,80 zł., w dziale 801 rozdział 80195 §0970. Zapytała o załącznik nr 

2 w dział 900 rozdziale 9003 §4300 zakup usług pozostałych czego dotyczy zwiększenie na 

kwotę 2 300,00 zł. oczyszczanie miast i wsi. Następnie poprosiła o więcej informacji 

dotyczącej zakupu materiałów i wyposażenia, zwiększenie o 33 149,30 zł., w dziale 926 

rozdziale 92692 §4210. Zapytała w załączniku nr 3, dział 600 rozdział 616 § 6050 o 

zwiększenie 45 000,00 zł., na rozbudowę drogi gminnej w Oleśniku. Radna poprosiła o 

więcej informacji dotyczącej otwartej strefy aktywności plenerowej, gry planszowe w dziale 

80101 rozdziale § 6050 kwota 30 000,00 zł.  

Przewodniczący Rafał Furczyński: Chciałbym zapytać Pana Kierownika o wypłatę 

ekwiwalentu dla Straży Pożarnej, między innymi zwiększenia, czy zostanie on wypłacony? 

Radna Monika Sadura: Radna zapytała na co będzie przeznaczona dotacja podmiotową w 

kwocie 150 000,00 zł., w załączniku nr 3 w dziale 921 rozdziale 92113 §2480. 

Radna Grażyna Kałużna: Radna zapytała czy kwota - wniesienie  wkładu do spółek na 
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zakup posypywarki w dziale 900 rozdział 9095 § 6030 będzie dotyczyła jednej posypywarki, 

czy dwóch. 

 

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Małgorzata Łągiewska, Kierownik Mirosław Klimas, Z-ca 

Kierownika Beata Markowiak, Kierownik Sławomir Kuśmierek  

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do 

głosowania projektu uchwały wraz z autopoprawkami w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Bełchatów. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bełchatów. - czas głosowania: 26 
listopada 2024, godz. 14:19 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
  
Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Przystępujemy do głosowania projektu uchwały wraz z 

autopoprawką w sprawie uchwalenia zmian w budżecie Gminy Bełchatów na rok 2024. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
zmian w budżecie Gminy Bełchatów na rok 2024. - czas głosowania: 26 listopada 
2024, godz. 14:20 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
Damian Boruński (ZA), Feliks Frączkowski (ZA), Rafał Furczyński (ZA), Ewa Gębarowska (ZA), Renata Jabłońska 
(ZA), Grażyna Kałużna (ZA), Ilona  Kołodziej (ZA), Piotr Kotas (ZA), Paweł  Lesiak (ZA), Bogusława Maziarz (ZA), 
Magdalena Rzepecka (ZA), Monika Sadura (ZA), Artur Szczerbetka (ZA), Janusz Werecki (ZA), Mariusz  Wolak 
(ZA) 
 

Przewodniczący Rafał Furczyński: Uchwała została podjęta. 

Ad pkt 24. 

(3:28:25 w nagraniu wideo) 

Informacja w zakresie złożonych do Przewodniczącego Rady Gminy Bełchatów i Wójta 

Gminy Bełchatów oświadczeń majątkowych. 

Pan Przewodniczący poinformował Radnych o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
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Ad pkt 25. 

(3:29:30 w nagraniu wideo) 

Informacja Wójta Gminy o działalności między sesjami. 

Radni odbyli dyskusję nad otrzymaną informacją.  

 

Ad pkt 26. 

(3:33:24 w nagraniu wideo) 

Rozpatrzenie pism, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie między sesjami. 

Radni odbyli dyskusję nad otrzymanymi pismami.  

Głos zabrał Pan Tomasz Kowieszko, projektant odnośnie pisma Pani Teresy, które zostało 

przekazane przez Radę do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

Pismo Ochotniczej Straży Pożarnej w Ludwikowie, również zostało przekazane przez Radę 

do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

Ad pkt 27. 

(3:41:29 w nagraniu wideo) 

Sprawy różne. 

W sprawach różnych głos zabrali: Ewa Gębarowska: w sprawie mostu w Postękalicach i 

hydrantu 

Ad pkt 28. 

(3:44:27 w nagraniu wideo) 

Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rafał Furczyński stwierdził, iż porządek obrad IX Sesji Rady Gminy 

został wyczerpany. Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za udział 

i zakończył obrady. 

 

 

Protokołowała:                                                                Przewodniczący: 


